

Landside Circular

Ref: LD/127/24 18 December 2024

Issued to:	Lists A, B, C, D, E, F, G, H, I
Cc:	Executive Director, Airport Operations
	Deputy Director, Airport Operations
	GM, Landside
	IAC
Subject:	Additional Public Transport Arrangements During Christmas and New Year Holidays – Airport Express and Citybus

To cater for the anticipated increase in passenger demand during the captioned holidays, the following public transport services will be strengthened:

1. Airport Express (AEL)

a. Service enhancement of early morning departure from downtown

Period	Hong Kong Station
25 Dec 2024 and 1 Jan 2025	1 st departure at 05:30

b. Service extension of late night departure from airport

Period	Airport Station
29^30 Dec 2024 and 1^2 Jan 2025	Last departure at 01:03

Note: Interchange between AEL and major MTR lines will be gradually ceased after 23:30.



Landside Circular

Ref: LD/127/24 18 December 2024

2. Citybus (CTB)

Period	Route	Special Arrangements
21 Dec 2024	NA10	Additional departure from Ap Lai Chau at 04:55 Additional departure from HZMB HK Port at 01:05
to 3 Feb 2025	NA12	Additional departure from Heng Fa Chuen at 04:30
N N	NA29	Additional departure from Tseung Kwan O at 04:35

Attached please find the notices of MTR and CTB regarding the arrangement. Details are also available at MTR website http://www.mtr.com.hk and CTB website http://www.citybus.com.hk.

Please help promulgate the above arrangement to your staff.

Thank you for your attention.

Yours sincerely,

Sanna Tam

Assistant General Manager Land Transport & Landscape

Landside



機場海陸運輸管理通告

檔案編號: LD/127/24 二零二四年十二月十八日

發送至:	通訊錄A至I	
抄送:	機場運行執行總監	
	機場運行副總監	
	機場海陸運輸管理總經理	
	機場中央控制中心	
事項:	聖誕及新年假期交通特別安排 - 機場快綫及城巴	

在聖誕及新年假期的旅客高峰期,機場陸路交通將加強服務,詳情如下:

1. 機場快線

a. 加強晨早特別班次(由市區開出)

日期	香港站
2024 年 12 月 25 日 及	頭班車開 05:30
2025年1月1日	

b. 延長尾班車服務 (由機場開出)

日期	機場站
2024年12月30日凌晨 及 2025年1月2日凌晨	尾班車開 01:03

注:機場快線與主要港鐵路線的接駁服務會於 23:30 起陸續停止。

此通告保存至:不適用 代替通告:不適用



機場海陸運輸管理通告

檔案編號: LD/127/24 二零二四年十二月十八日

2. 城巴

日期	路線	特別安排
2024年12月21日	NA10	加開班次 – 04:55 由鴨脷洲開出
		加開班次 – 01:05 由港珠澳大橋香港口岸開出
至 2025年2月3日	NA12	加開班次 – 04:30 由杏花邨開出
	NA29	加開班次 – 04:35 由將軍澳開出

隨函附上港鐵及城巴的乘客通知,懇恭參閱。詳情亦可瀏覽港鐵網頁(http://www.mtr.com.hk)及城巴網頁(http://www.citybus.com.hk)。

務請將上述事宜通知各員工。

特此通告



譚惠娟 助理總經理 陸路客運及園景管理 機場海陸運輸管理

此通告保存至:不適用 代替通告:不適用





新聞稿

Press Release

PR080/24 17 December 2024

MTR Trains Operate Overnight on Christmas Eve and New Year's Eve Increases Train Frequencies During Various Holidays to Facilitate Travel

To facilitate citizens and visitors participating in various celebratory activities during the Christmas and New Year period, the MTR network will enhance train services from 20 December 2024 (Friday) to 1 January 2025 (Wednesday). Trains will run overnight on Christmas Eve (24 December) and New Year's Eve (31 December), adding a total of 2,200 additional train trips. The Island Line and South Island Line will operate with an enhanced frequency of approximately every three to four minutes for most of the time during weekends and holidays. Additionally, MTR Corporation will offer fare promotions and special activities to share the festive joy with passengers.

Enhanced Services During Christmas and New Year

Five railway lines, including the Disneyland Resort Line, Island Line, South Island Line, Tsuen Wan Line, and East Rail Line, will gradually enhance train services at different times starting this Friday. To accommodate holiday travel peak, the first train of Airport Express travelling from Hong Kong Station towards the Airport and AsiaWorld-Expo stations will depart earlier at 5:30 am on 25 December and 1 January 2025 respectively, while the last trains departing from AsiaWorld-Expo Station towards Hong Kong via the airport will be extended until 1:00 am on 29 December and 1 January 2025.

On Christmas Eve and New Year's Eve, eight local railway lines (excluding the Airport Express and Disneyland Resort Line) will start running night peak hour frequencies from 3:00 pm and provide overnight services (except for the section from Sheung Shui to Lo Wu and Lok Ma Chau stations on the East Rail Line). The Disneyland Resort Line will also extend its services until 2:00 am to accommodate the theme park's New Year's countdown event. Seven Light Rail routes, including 505, 507, 610, 614P, 615P, 706, and 751, will operate overnight on Christmas Eve and New Year's Eve, while MTR buses 506, K51, and K54 will extend their service hours.

Meanwhile, the HKSAR Government has discussed with the Shenzhen Municipal Government regarding the extension of checkpoint service hours on New Year's Eve and the concerned proposal has been submitted to the national port authorities for approval. In alignment with the proposed extension of operating hours of the Lo Wu checkpoint to 2:00 am, the Corporation will make corresponding service arrangements. Further details will be announced in due course.

-more-

(For details on enhanced services during the festive period for each railway line, Light Rail, and MTR buses, please refer to the attached table.)

Promotions and Special Activities

The Corporation provides various discount offers and has prepared special activities to celebrate the festive season with passengers.

- From now until 9 February 2025, children aged 3 to 11 with a Child Octopus Card can enjoy free rides on the Airport Express between the city stations (Hong Kong, Kowloon, or Tsing Yi station) and the Airport station. MTR Mobile registered users can redeem 4,500 MTR points for a discount code. When purchasing round-trip or one-way adult tickets for the Airport Express through the QR code in MTR Mobile, they can enjoy a \$30 discount.
- From 20 December 2024 to 5 January 2025, children aged 3 to 11 traveling on the MTR via Lo Wu or Lok Ma Chau stations to and from Hong Kong can avail of a free journey offer (the Child Octopus must be presented at the station's Digital Service Kiosk or Self-service Redemption Machine before entering the gate on the outbound or return journey).
- The MTR network will launch promotional activities featuring giant pandas. Nine MTR stations (Yuen Long, Tai Po Market, Kowloon Tong, Lai Chi Kok, Tseung Kwan O, Kowloon Bay, Tai Koo, Lo Wu, and Lok Ma Chau) have already been adorned with Christmas decorations, while panda-shaped T Chai mascots will be accompanying citizens to celebrate the festive season and enhance the holiday atmosphere.
- From now until 2 January 2025, there will be a "Hop on to the X'mas Train with Captain Go & T-Chai to Explore HK Local" themed photo area on the B2 level of Hong Kong West Kowloon Station, allowing citizens to enjoy and capture special moments.
- From now until 9 February 2025, daily from 10:00 am to 7:00 pm, inside the designated area at the Hong Kong Station of the Airport Express, children can use AI facial scanning technology to create and download a picture of themselves transformed into a train driver, creating precious memories. Visitors can also take photos with KT Chai and add to the festive atmosphere by posing with giant cartoon posters featuring famous landmarks from around the world at the platforms towards the airport at Hong Kong, Kowloon, Tsing Yi stations, and towards the city at the Airport station.

The Corporation will closely monitor the operation of each railway line and adjust train services as needed.

Due to the expected increase in passenger flow during the Christmas and New Year period, passengers are advised to allocate sufficient time for their journeys, pay attention to station announcements and signage, and follow the instructions of station staff. Passengers can also use MTR Mobile or the MTR website to check train information and plan their journeys in advance. Additionally, due to the potential hazards posed by metallic or floating LED balloons that may affect railway operations and passenger safety, the Corporation urges the public not to bring these balloons into MTR premises.



載・向未來



新聞稿

Press Release

編號零八零/二四 二零二四年十二月十七日

港鐵列車平安夜及除夕通宵行駛多個節日時段增加班次方便出行

為方便市民及旅客於聖誕及新年期間參加各項慶祝活動,港鐵網絡將於二零二四年十二月二十日(星期五)至二零二五年一月一日(星期三)期間的不同時段,加強列車服務,並會在平安夜(十二月二十四日)及除夕(十二月三十一日)通宵行駛,總共增加二千二百班列車,其中港島綫及南港島綫於周末及假日大部份時間將加密至約三至四分鐘一班車。此外,港鐵公司提供不同的乘車優惠和安排特別節目,與乘客分享節日的喜悅。

聖誕新年期間加強服務

迪士尼綫、港島綫、南港島綫、荃灣綫及東鐵綫等五條鐵路綫將由本周五開始陸續加強不同時段的列車服務,機場快綫亦會配合節日旅遊高峯,分別於十二月二十五日及二零二五年一月一日,由香港站開往機場及博覽館站方向的頭班車,將提前於早上五時三十分開出;而於十二月二十九日晚及二零二五年一月一日晚由博覽館站開出,途經機場站往香港方向的尾班車則將延後至凌晨一時正開出。

平安夜及除夕當日,八條本地鐵路綫(除機場快綫及迪士尼綫外)將提早於下午三時行駛晚上繁忙時段班次,並提供通宵服務(東鐵綫上水至羅湖及落馬洲站路段除外)。而迪士尼綫亦會配合樂園跨年倒數活動,於除夕夜延長服務至凌晨二時。輕鐵七條路綫,包括505,507,610,614P,615P,706及751亦將於平安夜及除夕夜通宵行駛,而港鐵巴十506、K51及K54路綫則會延長服務時間。

(轉下頁)

此外,因應特區政府與深圳市政府已商討好延長跨年夜關口服務時間,並上報國家口岸部門審批,當中羅湖口岸延長服務至翌日凌晨二時,港鐵公司將就有關安排作出相應配合,詳請稍後公布。

(各鐵路綫、輕鐵及港鐵巴士於節日期間加強服務的詳情,請參閱附表。)

優惠及特備節目

港鐵公司提供不同的折扣優惠,並準備了特備節目,與乘客共渡佳節。

- 即日至二零二五年二月九日,三至十一歲的小朋友持小童八達通可免費乘搭機場快綫往返市區車站(香港、九龍或青衣站)和機場站。MTR Mobile 登記用戶可使用4,500 MTR分換領優惠碼,於 MTR Mobile 內購買機場快綫來回或單程成人票二維碼時,可享三十元折扣優惠。
- 由二零二四年十二月二十日至二零二五年一月五日期間,三至十一歲小童乘搭港鐵經羅湖或落馬洲站往來香港,則可獲免費車程優惠(須於去程或回程入閘前憑小童八達通到車站數碼站或自助換領機領取優惠)。
- 港鐵網絡將推出一連串大熊貓精彩宣傳活動,與乘客分享大熊貓的萌趣和歡樂,其中九個港鐵站(元朗、大埔墟、九龍塘、荔枝角、將軍澳、九龍灣、太古、羅湖及落馬洲)已率先換上聖誕裝飾,由熊貓造型鐵仔陪伴市民歡渡佳節,為節日增添氣氛。
- 香港西九龍站B2層由現時直至二零二五年一月二日期間亦設有「跳上聖誕列車-跟高鐵隊長同鐵仔尋找香港美食」主題攝影區供市民欣賞打卡。
- 即日至二零二五年二月九日,每日上午十時正至晚上七時正,機場快綫香港 站專區內,小朋友可利用 AI 照相技術掃瞄臉部特徵,製作及下載一幅小朋友 長大化身小車長的相片,創造珍貴回憶。大家亦可以在機場快綫香港、九龍、 青衣站往機場方向月台,或在機場站往市區方向月台跟機鐵仔及添上世界各 地名勝的卡通巨型海報打卡,共同感受節日氣氛!

(轉下頁)

港鐵公司會密切監察各鐵路綫的營運情況,在有需要時適時調整列車服務。

由於預計聖誕及新年期間出行人流較多,請乘客為行程預留充裕時間,留意車站廣播及標示,並遵從車站職員的指示。乘客亦可使用手機應用程式 MTR Mobile 或港鐵網站查閱列車資訊,預早計劃行程。此外,由於金屬或可浮起的 LED 氣球有潛在危險,可能會影響鐵路運作及乘客的安全,港鐵公司呼籲市民切勿攜帶這些氣球進入港鐵範圍。

(完)

Customer Notice 乘客通告

發佈日: 2024年12月17日

張貼至: 2025年2月3日

路線 Route NA10 聖誕節至農曆新年期間提服務安排

Service Arrangement during Christmas and Lunar New Year

上述路線於聖誕節及新年期間服務安排如下:

Service Arrangement of the captioned route from Christmas and Lunar New Year is as below.

由 2024年12月21日至2025年2月3日 From 21 December 2024 to 3 February 2025

由鴨脷洲開出	由港珠澳大橋香港口岸開出
From Ap Lei Chau	From HZMB HK Port
0455	0105

城巴機場快線預售來回車票及八達通即日來回優惠不適用於本路線。

Cityflyer Pre-paid return ticket and Octopus same day return discount do not apply on this route.

敬請留意。

Thank you for your attention.

營運部 (九龍及新界) 啟

Operations Department (Kowloon and NT)

AY/cwk



Customer Notice 乘客通告

發佈日: 2024年12月17日

張貼至: 2025年2月3日

路線 Route NA12 聖誕節至農曆新年期間加強服務

Service Enhancement from Christmas to Lunar New Year

上述路線於聖誕節至農曆新年期間會加強服務,詳情如下:

The service of the captioned route will be enhanced from Christmas to Lunar New Year. Details are as below.

由 2024年12月21日至2025年2月3日 From 21 December 2024 to 3 February 2025

由杏花邨開出 From Heng Fa Chuen

> 0430 0450

城巴機場快線預售來回車票及八達通即日來回優惠不適用於本路線。

Cityflyer Pre-paid return ticket and Octopus same day return discount do not apply on this route.

敬請留意。

Thank you for your attention.

營運部 (九龍及新界) 啟

Operations Department (Kowloon and NT)

AY/cwk



發佈日: 2024年12月19日

張貼至: 2025年2月3日

路線 Route NA29 聖誕節至農曆新年期間加強服務

Service Enhancement from Christmas to Lunar New Year

上述路線於聖誕節至農曆新年期間會加強服務,詳情如下:

The service of the captioned route will be enhanced from Christmas to Lunar New Year. Details are as below.

由 2024年 12月 21日至 2025年2月 3日 From 21 December 2024 to 3 February 2025

由港珠澳大橋香港口岸開出	由寶琳站開出
From HZMB HK Port	From Po Lam Station
0035	0415, 0435
0100	0505

城巴機場快線預售來回車票及八達通即日來回優惠不適用於本路線。

Cityflyer Pre-paid return ticket and Octopus same day return discount do not apply on this route.

敬請留意。

Thank you for your attention.

營運部 (九龍及新界) 啟

Operations Department (Kowloon and NT) AY/cwk

